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GABRIEL

GHELMEGEANU:

“Probabil, nu se
va întâmpla
nimic concret la
Forumul China -
Europa Centralã
ºi de Est”

La Forumul Economic ºi Co-
mercial China - Europa Cen-
tralã ºi de Est care se va de-

rula mâine la Bucureºti probabil cã
nu se va întâmpla nimic concret,
opineazã Gabriel Ghelmegeanu,
preºedintele Camerei de Comerþ ºi
Industrie România-China (CCIRC),
care ne-a spus: “Nu cred cã se va
întâmpla nimic concret la acest fo-
rum. Probabil cã, în primul rând, vor
fi trasate liniile în care China
doreºte sã colaboreze cu þãrile din
Uniunea Europeanã”.

Premierul Victor Ponta a anunþat,
zilele trecute, cã, la începutul acestei
sãptãmâni, vor avea loc, la Palatul
Parlamentului, trei mari evenimente:
vizita oficialã a premierului Chinei la
Bucureºti, summitul liderilor de Gu-
vern Europa Centralã ºi de Est - Chi-
na ºi forumul economic ºi comercial
China - Europa Centralã ºi de Est.

Potrivit primului ministru, oficia-
lul chinez Li Keqiang va veni împre-
unã cu aproximativ 300 de oameni de
afaceri din China. Vizita premierului
chinez are loc în contextul reuniunii
premierilor a 16 þãri central ºi est-eu-
ropene care va avea loc în Capitalã.

EMILIA OLESCU

(continuare în pagina 11)

LA FONDUL PROPRIETATEA

“Franklin Templeton”
recitã versurile lui “Elliott”
l Criterii dure de performanþã pentru administratorul FP ºi mandat de numai
doi anil Piaþa vorbeºte tot mai mult despre lichidarea Fondului Proprietatea

“Franklin Templeton” va rãmâne
la butoane, la Fondul Proprietatea,
pentru un nou mandat de doi ani,
însã, de acum înainte, va avea, în ori-
ce moment, sabia deasupra capului.

Acþionarii Fondului au fost de
acord, vineri, sã prelungeascã man-
datul administratorului, dupã sep-
tembrie 2014, dar numai cu doi ani ºi
numai în anumite condiþii.

Presiunea pusã de fondul american
“Elliott Associates”, cel mai mare ac-
þionar al FP, ca Fondul sã întoarcã
banii cãtre acþionari pare sã fi atins
cote maxime.

Astfel, dacã mai vrea sã administre-
zeFondulProprietatea,“FranklinTem-
pleton” trebuie sã þinã sub 15% disco-
unt-ul dintre preþul acþiunilor ºi valoa-
rea unitarã a activelor nete (VUAN) în
cel puþin douã treimi din perioada

1 octombrie 2014 – 30 iunie 2015, iar
VUANtrebuiesãcreascãpânãla30iu-
nie 2015. Acþionarii au votat ca aceste
condiþii, propuse de “Elliott”, sã fie
incluse în contractul de administrare
care va fi negociat între Comitetul
Reprezentanþilor Acþionarilor ºi FT.

Comision suplimentar
pentru distribuirile
excepþionale cãtre acþionari

Totodatã, ºi modul de remunerare
a administratorului urmeazã sã se
schimbe.

Potrivit deciziei acþionarilor, “în
mãsura în care este permis de legea
ºi reglementãrile aplicabile, ono-
rariul total care va fi plãtit cãtre
Franklin Templeton va include un
onorariu de bazã în funcþie de capi-
talizarea de piaþã a Societãþii ºi un
onorariu suplimentar variabil în
funcþie de valoarea distribuirilor
excepþionale cãtre acþionari în pe-
rioada de referinþã”.

OCTAVIAN RADU

(continuare în pagina 6)

ASF se spalã pe mâini de situaþia
de la “Cocor Turism”
l ASF: “Acþionarii pot hotãrî sã acþioneze în instanþã un emitent,
independent de ASF”l Investitorii au aºteptãri mai mari de la Autoritate

Situaþia de la “Cocor Turism”
(simbol GALA), unde investi-
torii minoritari sunt captivi de

aproape cinci ani de zile în acþiona-
riat, nu i-a ridicat de pe scaun pe
funcþionarii Autoritãþii de Suprave-
ghere Financiarã (ASF). Aceºtia par
sã considere cã amenda de 5.000 de
lei datã, în 2009, preºedintelui con-
siliului de administraþie al societãþii
a fost o mãsurã suficientã ºi nu au
considerat necesar sã ancheteze,
mai departe, cazul.

Reprezentanþii Departamentu-
lui de Supraveghere din cadrul

S e c t o r u l u i I n s t r u me n t e º i
Investiþii Financiare din ASF
ne-au transmis: “Acþionarii «Co-
cor Turism» au hotãrât în cadrul
AGEA din data de 06.08.2009
fuziunea societãþii
prin absorbþia «Co-
cor Estival» ºi a
«Ovid iu Es t iva l
2002». Drepturile
de retragere cuve-
ni te acþ ionar i lor
care nu au fost de
acord cu fuziunea
este reglementat de

prevederile art. 134 din Legea nr.
31/1990R.

VERONICA PLÃCINTESCU

(continuare în pagina 13)

Bãncile – mai active în restructurare,
cam absente în creditare
lMihai Ionescu, ANEIR: “Ne simþim abandonaþi ºi sabotaþi de bãnci” l Vasile Deleanu, Rovigo: “Concepþia ºi atitudinea
bãncilor în legãturã cu insolvenþa s-au schimbat în ultima perioadã”

R
olul bãncilor în restructu-
rarea companiilor aflate
în dificultate pare sã fi de-
venit mai activ în ultima

perioadã, în condiþiile în care con-
textul economic rãmâne vitreg cu
mediul de afaceri, potrivit opiniilor
exprimate de reprezentanþi ai mediu-
lui de afaceri, practicieni în insol-
venþã ºi analiºti.

Nu acelaºi lucru se poate spune,
însã, despre activitatea de bazã a in-
stituþiilor de credit, aceea de a finan-
þa economia, companiile, în special
cele de dimensiune medie ºi micã,
reproºând bãncilor cã le-au întors
spatele ºi cã nu le înþeleg modelul de
afaceri.

Cele mai recente date ale Bãncii
Naþionale a României (BNR) aratã o
reducere cu 3,3% a creditului negu-
vernamental în luna septembrie a
acestui an, comparativ cu perioada
corespunzãtoare a anului trecut.
Împrumuturile acordate persoanelor
juridice au înregistrat un avans de
2,3% (1,15 miliarde lei), pe compo-
nenta în lei, anulat, însã, de scãderea
de 8,6% (6,4 miliarde lei) pe compo-
nenta în valutã, potrivit statisticilor
publicate de Banca Centralã.

Cele mai afectate de diminuarea
finanþãrii sunt întreprinderile mici ºi
mijlocii (IMM), care nu pot sã ofere
garanþii la fel de atractive precum

companiile mari, situaþie remarcatã
ºi de preºedintele þãrii, Traian Bãse-
scu, domnia sa declarând, la începu-
tul acestei luni, cã bãncile nu mani-
festã disponibilitate sã le acorde
împrumuturi ºi identificând accesul
la finanþare drept principala proble-
mã cu care se confruntã antrepreno-
rii locali.

Statul a încercat sã vinã în ajutorul
acestora, prin instrumente de garanta-

re, cãrora pare sã le lipseascã anver-
gura necesarã. Recent, Guvernul a
aprobat un program de garantare a
împrumuturilor pentru IMM-uri, în
limita unui plafon de douã miliarde
lei. Prin acesta, statul va putea sã ga-
ranteze pânã la 50% din valoarea
unor linii de credit destinate exclusiv
finanþãrii capitalului de lucru compa-
niilor, valoarea maximã a unui
împrumut garantat fiind de 5 milioa-

ne lei pentru fiecare companie. Com-
paniile solicitante trebuie sã ofere ga-
ranþii care sã acopere minimum ju-
mãtate din valoarea creditelor.

Mediul de afaceri s-a arãtat scep-
tic faþã de eficienþa aceste mãsuri,
considerând cã doar un numãr redus
de firme va putea îndeplini condiþiile
de eligibilitate.

Lipsa accesului la finanþare nu re-
prezintã un impediment doar pentru

dezvoltarea afacerilor, ci ºi realiza-
rea unor restructurãri de succes, po-
trivit unui raport Coface, care aratã
cã, în timp ce firmele au nevoie de
credite acordate pe perioade mai
lungi, bãncile preferã sã îºi reducã
expunerile faþã de acestea, optând sã
acorde împrumuturi pe termen scurt.

Vasile Deleanu: “Bãncile
nu mai privesc insolvenþa
cu resemnare”

Concepþia ºi atitudinea bãncilor în
legãturã cu insolvenþa s-au schimbat
în ultima perioadã, potrivit lui Vasile
Deleanu, senior partner în cadrul so-
cietãþii de practicieni în insolvenþã
Rovigo. “Asistãm la o schimbare de
opticã, în sensul cã bãncile nu mai
privesc insolvenþa cu resemnare, ca
pe o etapã finalã, ci ca pe o bunã
oportunitate de restructurare, de re-
organizare ºi refacere a busi-
ness-ului”, aratã domnia sa, care a
continuat: “Conform principiului
«construim împreunã», bãncile im-
pun necesitatea ºi creeazã premisele
esenþiale ale unor reorganizãri de
succes, ale salvãrii ºi menþinerii acti-
vitãþii firmelor în dificultate.

VERONICA PLÃCINTESCU,
ALEXANDRU SÂRBU

(continuare în pagina 14)

Societatea fãrã numerar, visul
dictatorilor de pretutindeni

Marile bãnci centrale cautã
cu febrilitate, dupã atâþia
ani de dobânzi nominale

apropiate de zero ºi efecte inexisten-
te, noi soluþii. Din pãcate, mulþimea
acestora este aproape vidã.

Autoritãþile internaþionale ºi eco-
nomiºtii lor de casã nu renunþã, însã,
aºa uºor la lupta pentru bunãstarea
cetãþenilor. În cadrul conferinþei
anuale “Jacques Polak” de la Fondul
Monetar Internaþional,
desfãºuratã la Washington la
începutul lunii noiembrie
2013, tema abordatã a fost
“Crizele: ieri ºi astãzi”, iar
scopul “discutarea studiilor
inovatoare despre crize”.

Conferinþa ar fi trecut, pro-
babil, neobservatã în mass-media,
dacã nu ar fi existat discursul lui
Larry Summers, profesor la Harvard
University, fost Secretar al Trezore-
riei SUA, fost consilier al lui Barack
Obama ºi fost candidat pentru postul
de preºedinte al Federal Reserve.
Discursul sãu a fost caracterizat de la
“uluitor” pânã la “genial”.

Pornind de la lipsa totalã de efi-
cienþã a politicilor Federal Reserve,
Summers a precizat cã “problema
este determinatã de existenþa, în pre-
zent, a unei valori negative pentru
rata naturalã a dobânzii” (n.a. nivelul
dobânzii la care investiþiile ºi econo-
misirea determinã angajarea totalã a
forþei de muncã), iar aceasta
limiteazã efectele intervenþiei bãncii
centrale.

Pe lângã soluþia inflaþio-
nistã, care ar determina de-
precierea acceleratã a mone-
dei ºi motivarea cetãþenilor de
a-ºi cheltui banii, soluþia “ge-
nialã” a profesorului de la
Harvard este alta: “trecerea la
societatea fãrã numerar, unde

banii sunt electronici, iar populaþia
nu ar putea sã economiseascã în afa-
ra sistemului bancar”.

În acest fel se poate aplica
dobânda negativã nu doar pentru de-
pozitele bãncilor comerciale de la
banca centralã, ci ºi pentru depozite-
le populaþiei din sistemul bancar.

(continuare în pagina 3)

DREPT LA REPLICÃ

“Transferoviar nu se aflã în situaþia de a
avea în acest moment trenuri oprite”

Referitor la materialul denumit
“Pentru neplata taxei pe infrastructurã,
ºapte operatori riscã sã rãmânã cu tre-
nurile în garã” publicat în data de
22.11.2013, în ziarul BURSA, Transfe-
roviar Grup doreºte sã facã urmãtoare-
le precizãri:

“Materialul publicat de ziarul dum-
neavoastrã cuprinde anumite informaþii
prezentate fãrã o informare temeinicã
prealabilã, care sunt de naturã sã ne adu-
cã prejudicii importante de imagine.

Transferoviar Grup SA nu se aflã în
situaþia de a avea în acest moment tre-
nuri oprite datoritã neplãþii taxei pe in-
frastructura feroviarã, iar informaþia
potrivit cãreia în week-end-ul trecut
un tren aparþinând societãþii noastre a
fost reþinut în garã datoritã motivului
amintit anterior este total neadevãratã.

Transferoviar Grup SA este o com-

panie care întotdeauna ºi-a respectat
obligaþiile de platã a taxei de acces pe
infrastructura feroviarã, respectând
programul de efectuare al plãþilor.

Vã menþionãm faptul cã Transfero-
viar Grup, în calitate de gestionar de
infrastructurã, are în administrare peste
320 de km de cale feratã închiriatã de
la CNCF CFR SA, iar de la preluarea
liniilor au fost efectuate investiþii ma-
jore în întreþinerea ºi îmbunãtãþirea
infrastructurii publice aflatã în admi-
nistrarea sa”.

Conducerea Transferoviar Grup

Nota Redacþiei: Întrucât Ministerul
Transporturilor nu ne-a pus la dispoziþie
informaþii legate de numele companiilor
care au restanþe la plata taxei pentru uti-
lizarea infrastructurii, în acest moment,
nu putem susþine contrariul celor afir-
mate de Transferoviar Grup.

CÃLIN
RECHEA

ACORD ISTORIC

Marile puteri
ºi Iranul s-au
înþeles asupra
programului
nuclear
l Netanyahu: “Ceea ce
s-a obþinut la Geneva
nu este un acord istoric,
este o greºealã istoricã”

Marile puteri ºi Iranul au
ajuns la un acord asupra
programului nuclear al

Teheranului în noaptea de sâmbãtã
spre duminicã, la Geneva, dupã pa-
tru zile de negocieri “dificile”.

Acordul a fost anunþat dupã mai
multe ore de blocaj în discuþie asupra
“dreptului” la îmbogãþirea uraniului
al Iranului.

“Am ajuns la un acord”, a scris
într-un mesaj postat pe Twitter Mi-
chael Mann, purtãtorul de cuvânt al
Înaltului Reprezentant UE pentru
Politicã Externã Catherine Ashton,
care a condus negocierile, mandatatã
de ONU ºi Grupul 5+1. Mann nu a
oferit detalii.

Acordul permite Iranului sã îºi
continue dreptul la îmbogãþirea ura-
niului încã ºase luni, timp în care ne-
gociatorii vor cãuta sã ajungã la o
înþelegere care permite Teheranului
sã continue programul nuclear la o
capacitate considerabilã doar într-o
modalitate paºnicã, au anunþat nego-
ciatorii implicaþi în discuþiile pe
tema programului nuclear al Tehera-
nului.

O suitã de lideri politici au salutat
acordul de la Geneva, însã Israelul a cri-
ticat dur rezultatul negocierilor. (F.A.)

(continuare în pagina 3)


